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Højskolens navn:  

Projektets navn:  

Projektansvarlig:  

FORMÅL 

Beskriv kort projektets 
overordnede formål: 

 
 
 
 
 
 
 

MÅLGRUPPER OG DELTAGERE 

Hvem har været 
projektets primære 
målgruppe?  
 

 
 
 
 
 

Hvor mange personer har 
medvirket i projektet som 
deltagere? 
 

 

Hvor mange personer har 
projektet i øvrigt berørt, 
og hvem drejer det sig 
om? 
 

 

AKTIVITETER 

Hvilke konkrete 
aktiviteter er blevet 
gennemført i regi af 
projektet? 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

SAMARBEJDSRELATIONER 
(Besvares kun, hvis projektet har omfattet samarbejde med andre aktører) 

Hvilke aktører har I 
samarbejdet med i 
forbindelse med 
projektet? 
 
 
 
 
 

 

Hvilket positivt udbytte 
har samarbejdet 
medført? 
 
 
 
 

 

Hvilke udfordringer har 
samarbejdet medført? 
 
 
 
 
 
 

 

LÆRING FRA PROJEKTET 

Hvilke dele af projektet er 
lykkedes bedst? 
 
Uddyb, hvilke forhold der 
har haft betydning for, at 
disse elementer er 
lykkedes: 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Hvilke dele af projektet 
har medført flest 
udfordringer? 
 
Uddyb, hvilke forhold der 
har haft betydning for, at 
disse udfordringer 
opstod: 
 
 

 
 



 
 

Er der elementer fra 
projektet, som vil blive 
forankret i jeres 
fremtidige 
højskolepraksis?  
 
Hvis ja, uddyb gerne på 
hvilken måde: 
 
 
 

 

Er der noget, I ville gøre 
anderledes, hvis I skulle 
lave et lignende projekt i 
fremtiden? 
 
 
 
 
 

 

SAMLET VURDERING 

Hvad er jeres samlede 
vurdering af projektets 
forløb i forhold til de 
opstillede projektmål? 
 
 
 
 
  

 

Hvad er de væsentligste 
erfaringer fra projektet i 
forhold til højskolernes 
folkeoplysende arbejde? 
 
 
 
 
 

 

Har I yderligere 
kommentarer i forhold til 
projektets forløb eller til 
puljemidlerne generelt, 
kan I uddybe dem her: 
 
 
 
 

 


	Højskolens navn: Højskolen Marielyst
	Projektets navn: Folkehøjskole, Folkekøkken og Foredrag
	Projektansvarlig: Mette Grønnegaard / Jannie Lehmann (pr. 1.10.2016)
	Beskriv kort projektets overordnede formål: At skærpe højskolens rolle som kulturelt kraftcenter på Falster og store dele af Lolland/Sydsjælland. Højskolen skal være  omdrejningspunkt for folkeoplysning og fællesskab på Falster og Lolland - giver det lokale opland mulighed for at bruge højskolen som kulturhus og møde højskolens kursister.
	Hvem har været projektets primære målgruppe: Den primære målgruppe har været borgerne i lokalområdet og borgere fra Falster og Lolland. Men også højskolens kursister, der har fået en god oplevelse i mødet med de lokale. 
	Hvor mange personer har medvirket i projektet som deltagere: Til de 7 arrangementer, har der i gennemsnit været 200 deltagere, så ialt ca. 1.400 deltagere.
	Hvor mange personer har projektet i øvrigt berørt og hvem drejer det sig om: Hele skolens personale, LOF Guldborgsund m/ administration, lokal presse og Sydfalster Turist- og Erhvervsforening. Ialt ca. 30 personer.
	Hvilke konkrete aktiviteter er blevet gennemført i regi af projektet: 7 gange:- Fællesspisning: Lokale borgere er kommet til middag på højskolen og oplevet, hvordan det er.- Fællessang: Til 3 af arrangementerne var der indledningsvis fællessang fra Højskolesangbogen.- Foredrag: Rasmus Tantholt, Søs Egelind, Sisse Fisker, Kurt Kragh, Søren Dahl, Jesper Theilgaard og Ahmad Mahmoud. Inklusiv spørgsmål fra salen. Stortset udsolgt på langt de fleste arrangementer.
	Hvilke aktører har I samarbejdet med i forbindelse med projektet: Primært LOF Guldborgsund.Derudover har lokale sites ex www.infomarielyst.dk promoveret arrangementerne på deres hjemmeside.Og efterfølgende har lokale fotografer lagt en masse billeder på deres hjemmeside af arrangementerne/foredragsholderne www.fotografernemarielystlive.dk
	Hvilket positivt udbytte har samarbejdet medført: Fælles markedsføring før og efter arrangementerne.Med LOF Guldborgsund har vi forenet de kreative, praktiske, administrative og økonomiske kræfter til at skabe en succes, hvor højskolen står for kvalitetsforedrag i et tæt samarbejde med et seriøst oplysningsforbund.
	Hvilke udfordringer har samarbejdet medført: Det kræver ekstra koordinering, når to aktører sælger billetter - især til de arrangementer, hvor der har været "run" på billetterne.
	Hvilke dele af projektet er lykkedes bedst Uddyb hvilke forhold der har haft betydning for at disse elementer er lykkedes: Det er hele vejen rundt gået rigtigt godt. Det skyldes især, at en højskole og et oplysningsforbund på en lang række områder ligner hinanden, hvad angår intention med og udbud af foredrag. Men lige så vigtigt er også, at fremhæve samarbejdet med LOFs leder. Vi har set hinanden som kolleger og ikke som konkurrenter.
	Hvilke dele af projektet har medført flest udfordringer Uddyb hvilke forhold der har haft betydning for at disse udfordringer opstod: I projektets første år, var den største udfordring at håndtere billetsalg af fysiske billetter og via billetto.dk. Det er forløbet bedre her i andet år - selv oven i alle de øvrige administrative opgaver på højskolen. Derudover er arbejdspresset størst i køkkenet, hvor der skulle tilberedes ekstra middag til mellem 50 og 80 ekstra gæster og ikke mindst bænkes. Her er udfordringen løst ved at tage særligt og personligt godt imod gæsterne udefra og vise dem hen til de borde, hvor der var plads. Og overfor kursisterne er udfordrdingen løst ved at vi om eftermiddagen oplyser om, at der i aften kommer en masse gæster udefra til middag og efterfølgende deltager i aftenens arrangement. 
	Er der elementer fra projektet som vil blive forankret i jeres fremtidige højskolepraksis Hvis ja uddyb gerne på hvilken måde: Samarbejde med andre organisationer er vejen frem. Vi gør det også med Nykøbing Falster Aftenskoler, Nykøbing Falster Folkeuniversitet, Guldborgsund Musikskole, ÆldreSagens lokalafdelinger m.fl. Vi får skabt endnu mere liv på skolen, udnyttet vores koncerthus, flere tilbud til vores kursister og ikke mindst får vi råd til de gode og noget dyere foredragsholdere - til glæde for kursister og lokalområdets borgere.Projektet har skabt tradition for flere events og især fællesspisningen synes gæster udefra er lidt esotisk.
	Er der noget I ville gøre anderledes hvis I skulle lave et lignende projekt i fremtiden: Nej
	Hvad er jeres samlede vurdering af projektets forløb i forhold til de opstillede projektmål: Intensionerne er til fulde lykkedes. Mange har fået øje på højskolen som en kulturel spiller, de ikke kendte før. Og vores kursister har også glæden ved at være deltage i noget "større" end aktiviteter "bare" til dem.
	Hvad er de væsentligste erfaringer fra projektet i forhold til højskolernes folkeoplysende arbejde: Der skal dyre navne til, for at trække folk udefra til. Og så er det helt centralt, at foredragsholderen smider lidt refleksioner og spørgsmål ud i salen. Når de gør det, har der været god debat og dialog.
	Har I yderligere kommentarer i forhold til projektets forløb eller til puljemidlerne generelt kan I uddybe dem her: Pujlemidlerne har været en utrolig hjælp til at få åbnet øjnene i lokalområdet overfor højskolen. De har medvirket til, at vi har kunnet trække folk til, når vi havde råd til lidt større navne. I 2017 har vi ikke puljemidler, men vi tager chancen og har fået 6 gode navne i kalenderen i samarbejde med LOF Guldborgsund - det tør vi fordi vi med projektet "Folkehøjskole, Folkekøkken og Foredrag" har fået skabt en tradition.


